



Referat regionsbestyrelsesmøde Region Sjælland 301123

Tid: 9-15

Sted: Sct. Peders Kirkeplads 9, 2. sal, kontor 4.02

Ordstyrer:

Referent: Stine

Fraværende: Jacob Nordholt Hansen, Kasper Hejlesen, Malene Parbst Jespersen og Lars Ojén

1. Velkommen.

Lægge tidsplan for dagen. Frokost 12.00.

Formiddagens møde var præget af snevejr, så flere af deltagerne kom for sent. Derfor er del af arbejdet med fokusområderne udskudt til næste gang.

2. Evt. omprioritering af dagsorden

Herunder stillingtagen til under hvilken form, de enkelte punkter, skal behandles.

3. Punkter til evt.

- 4. Velkommen til Allan (9.00-9.15):** Allan fik kort lov til at præsentere sig selv samt fortælle lidt om, hvad hans forventninger til og oplevelser af foreningen er. Hans oplevelser er, at vi pt. forsøger at præstere over evne ift. de ressourcer og den størrelse, som vi har. Hans forslag er, at vi fremadrettet skal arbejde målrettet på få men vigtige dagsordener. Lidt ad gangen. Lige nu fylder Sundhedsstrukturkommissionen og direkte adgang meget.

5. Nyt fra Regionsformand/HB (9.15 – 10.00)

- a. Nyt Fra HB: Anders Breinholt Nielsen er valgt som ny næstformand efter Brian Errebo-Jensen. Der er brugt en del tid på budget 2024, og det nyligt overståede ekstraordinære repræsentantskabsmøde. HB har desuden arbejdet med Servicetjek af DSF af flere omgange her i efteråret. Fastholdelse og rekruttering/tilknytning til foreningen er næsten et gennemgående tema på alle HB-møder. Der er opmærksomhed på 3-partsforhandlingerne, som vi pt. ikke er en del af. Men man ved aldrig, hvad der sker. AC har meldt sig ud af Forhandlingsfællesskabet i den kommende OK-forhandling på det offentlige område (kommune og region), da AC ikke kunne se sig ind i de krav, som fx FOA opererer med. Det vil give en stor skævvridning i forhandlingerne, inden de overhovedet var gået i gang. Så derfor forhandler AC alene denne gang. Ift. de

kommende overenskomstforhandlinger, er HB også blevet præsenteret for den konfliktfinansieringsmodel, der skal benyttes (lånemodell gennem Lån og Spar).

- b. Spørgsmål til mødelister (bilag 1 og 2): Der var spørgsmål til de politiske koordineringsmøder. Det er et kort ugentligt møde, hvor de politisk valgte stikker hovederne samme ift. politiske sager, vi evt. skal reagere på. Det kunne fx være rygterne om overskridelse af rammen på det samlede regionale budget. Det er et forsøg på at være på forkant. Der blev desuden spurgt til, hvordan sidste arbejdsmarkedsorientering gik. Det gik fint. Der var også et spørgsmål ift. Rehabiliteringsforum Danmark. Gav et kort oprids af den nuværende bestyrelse, og hvad det er vi laver.
- c. Aktuelt fra Regionsformanden: Det har været et travlt efterår med mange aktiviteter ud af huset (div. interne/eksterne konferencer, HB-møder, råd/udvalgs/bestyrelsesmøder mm). Det kan være lidt svært at nå de administrative ting, når man er meget ud af huset. Håber at kunne få plads til nogle flere arbejdspladsbesøg og politikermøder i starten af det nye år. Har sendt flere henvendelser ud. Januar/februar er nogle gode måneder at holde møder med politikerne, da det er her, der er størst chance for at så nogle frø mm. Her er de heller ikke hængt op af budgetforhandlinger osv. Regionsformændene er i gang med REP-forslaget omhandlende den lokalpolitiske interessevaretagelse. Hvad for nogle opgaver "tilhøre" regionsformændene, og hvilke opgaver skal/kan udføres af andre (regionsbestyrelsen, sekretariatet, studentermedhjælper mm).

Overvejer at lave et politisk dokument svarende til fokusområderne, hvor det er muligt at følge med i den lokalpolitiske interessevaretagelse. Dette er nemlig ikke til stede i den nye udgave af fokusområder.

Har afleveret eksamensopgave på modul 2 i Diplom i ledelse.

Eksamen d. 15. december.

- Folkemødet på Bornholm -hvem deltager, afgang mm? Der er plads til 4 personer i lejligheden. Stine skriver ud til RB, ift. hvem der skal med. Der er bestilt færge fra Ystad kl. 20.30 onsdag d. 12. juni og hjemrejse fra Rønne kl. 16.30 lørdag d. 15. juni. Stine flyver derover d. 12., men skal med færgen hjem.
- d. Budgetopfølgning 2023 (konto 105) og budget 2024 (bilag 3 og 4): Umiddelbart ser budgetopfølgningen 2023 fin ud. Der mangler dog nogle store poster fra Fagkongressen, så vi ved ikke, hvor mange penge, der reelt er tilbage, når året er omme. Vi skal som udgangspunkt spare 60000 kr. pr. region næste år. Stine har desværre ikke fået vedhæftet den rigtige fil ift. budget 2024. Det bliver eftersendt, så RB kan se, hvordan besparelsen kan udmøntes.

6. **Nyt fra netværkskonsulenten (10.00.-10.15)**: Ikke tilstede, men Stine ved, at der muligvis opstarter et netværk på myndighedsområdet til februar, og så er der sendt en henvendelse ind om et netværk for digital understøttet genoptræning og rehabilitering.

7. **Pause (10.15-10.30)**

8. **Emner til politisk drøftelse**

- **Temadrøftelse om forebyggelse (10.30-11.30) (Bilag 5)**

Pejlemærket Forebyggelse har til formål at sikre Danske Fysioterapeuter indflydelse på den måde, som vi indretter vores samfund på og medvirke til, at fysioterapeuter kommer til at spille den centrale rolle i sundhedsvæsenet, som vores faglighed og kompetencer berettiger til.

- Vision for det regionale arbejde: Allan deltog i snakken. Vi snakkede om forskellen på de forskellige forebyggelsesområder: tidlig indsats (børn, unge, voksne og ældre), forebyggelse/rehabilitering på fx ældreområdet, træning før operation (forløbsprogrammer, GLAiD mm), KRAMS osv. Vi snakkede også om det arbejde, vi har gjort for at få regionen til at forstå, hvad forebyggelse er i deres regi. Skal vi lave samme øvelse i alle/nogle af kommunerne? Hvad er der af tilbud i dag, og er der noget medlemmerne savner? Er der et overblik over, hvordan de ressourcer som Region Sjælland har afsat til forebyggelse skal bruges/bliver brugt (Forebyggelsessekretariat, superviseret gangtræning, optimering af rygforløbsprogrammet mm)? Hvem "ejer" opgaverne?

Hvad kan vi som regionsbestyrelse gøre for medlemmerne ift. forebyggelsesdagsordenen? Mange af vores arrangementer har et forebyggende element, men kan vi gøre mere/andet? Vi fortsætter drøftelsen på næste møde, når vi er fuldtallige.

- Aktiviteter (se Fokusområder): Undersøge hvad "Forebyggelsessekretariatet" laver? Hvem sidder i det? Osv. Kontakte TR ift. hvad der rører sig på forebyggelsesområdet. Og er der nogle uopfyldte behov? Udforme et debatindlæg eller lignende om hvad praksissektoren kan tilbyde ift. forebyggelsesdagsordenen (Lars, Dorte, Marjanne, Kasper og Jacob). Stine eller (Henriette Søe) hjælper med tilretning osv.

- **Fokusområderne (11.30-12.00) (bilag 5 + 6)**: Skubbes til næste møde.

- Fremadrettede proces

9. **Frokost 12.00-12.45**

10. Emner til orientering, drøftelse og stillingtagen

- **Praktiserende (12.45-13.00)**
 - Den nye OK -noget nyt?: Blev stemt hjem med 60% for og 40% imod. Der er ca. 80, der har klaget, men der er kun 6 sager, der kommet gennem nåleøjet ift. de opstillede klagekriterier. D'Fys har forsøgt at komme i dialog med de forskellige forhandlingspartnere ift. de andre sager, men tilbagemeldingen er, at der ikke er noget at gøre. D'Fys har derefter sendt en direkte henvendelse til regionerne for at opfordre dem til at kigge på sagerne.
 - Årsmøde for praktiserende: Ca. 55 deltagere. Oplæg ved Jens Peter Vejbæk om den kommende overenskomst. Oplæg af Vocaire om den AI-løsning, de arbejder på ift. journalisering. Desuden var der valg til SU. Der var ingen ansatte eller indlejre, der stillede op, så SU fortsætte med samme sammensætning som hidtidigt.
- **TR, herunder TRR (13.00-13.20)**
 - Årskonference 2023: Dag 1 var den politiske dag, hvor Jeanette Præstegaard var til stede. Desuden var der besøg fra AC (vicedirektøren) og fra Socialrådgiverne (rekruttering og fastholdelse). Til sidst lavede netværkskonsulenterne en rollespilsøvelse med TR, hvor TR skulle forsøge at få ikke-medlemmet med i foreningen. Alle de gode råd er blevet indsamlet. På dag 2 var der undervisning af Christian Ørsted om psykologisk tryghed. Super spændende og relevant dag.
 - TR-regionsmøde: Brugte formiddagen på evaluering af årskonferencen og sparring på udfordringer/dilemmaer fra arbejdspladserne. Der var en smule utilfredshed med serviceniveauet fra foreningens side, når man henvender sig som TR. Stine skal have et kort møde med direktøren ang. problemstillingen. Over middag var der oplæg med Michael Svendsen: Kunsten at bære kulturen.
- **Lederområdet (13.20-13.30):** Intet nyt
- **Arbejds miljø (13.30-13.45):** Regionsformændene har et øget fokus på, om man kan lave en indsats ift. AMR for at få dem tættere på foreningen. Der er et arbejdsmiljørepræsentantråd, og der er nogle lokale møder, men de er ikke særlig velbesøgte. Og har AMR overhovedet behov for at komme tættere på foreningen?
- **Kort pause (13.45-14.00)**
- **Arrangementspuljen (14.00-14.15)**
 - Status og økonomi (bilag 7 og 8): Vi har nået at bruge en god del af de afsatte midler. Der har været en flot tilslutning til vores arrangementer.
 - Arrangementer i støbeskeen: Fyraftensmøde om fald (tirsdag i uge 10 i Vordingborg). Nål og skål gange 2 (Roskilde d. 25. og Næstved

26. januar). Fyraftensmøde om palliation (forår 2024).

Fyraftensmøde om den komplekse kroniske smertepatient vol. 2. (23. januar). Jubilæumsarrangement april 2024.

- **Uddannelse, studerende (14.15-14.35)**
 - Nål-og skålarrangement d. 25. + 26. januar: Stine og formanden er til Hovedbestyrelseskonference de dage, så de kan ikke deltage. Simone og Lars tager tjansen i Roskilde. Marjanne og Rosa tager tjansen i Næstved. Stine kontakter Anne Vollen og Ane Kruse ift. om vi kan komme ½-1 time for dimissionen for at dele nålene ud.
 - Dimittendopringninger: Niels Erik har fået de indsamlede data fra Region Sjælland. Ny omgang til april.
 - Uddannelsesarrangement på Solrød Gymnasium: Gik rigtig fint. Simone foreslår, at vi indkøber det vippebræt, som Andreas fra Solrød Kommune havde med. Det var der stor tilslutning til at prøve.
- **Sociale medier/Facebook (14.35-14.45)**
 - 1) Besøg af Allan
 - 2) 1. temadrøftelse om forebyggelse i et regionalt perspektiv
 - 3) Arrangementer

11. Opfølgning på sidste møde (14.45-14.55)

- Referat (bilag 9): Godkendt

12. Noget til hjemmesiden

13. Evt.

14. Evaluering af dagsorden

15. Evaluering af mødet

16. Dagsorden til næste møde d. 28. februar 2024: Fokusområder -hvad gør vi fremadrettet. 2. drøftelse af "forebyggelse". Opfølgning/evaluering af regionsbestyrelseskonference/dialogmøde.

17. Ordstyrer til næste møde: Jacob